
   

 

VERSLAG  Algemene ledenvergadering  2022 VBG         

 

Het VBG-bestuur nodigde alle leden uit voor de 28e algemene ledenvergadering (ALV) van de 
Vereniging Buitengewoon Groen op vrijdag 25 november 2022. 

Locatie: Landschapsarchitecten van Ginkel Groep, Nieuweweg-Noord 255, Veenendaal 

Thema 2022 en 2023 ‘Transitie naar een duurzame samenleving’   

 

Na een warm welkom en ontmoeting opent de voorzitter Bert van 
Opstal de algemene ledenvergadering (ALV). De 
bestuurssecretaris Susan Potiek toont het programma en doet 
mededelingen vanuit VBG-scholen die vandaag verhinderd zijn. > 

 

Vandaag zijn we te gast op het kantoor van 
Landschapsarchitecten van Ginkel Groep te Veenendaal. De heer 
Lars van Ginkel presenteert de werkheden van de onderneming 
en toont beelden van enkele van hun unieke bouwprojecten zoals 
het toekomstbestendige gebouw van Aeres Hoge school te Almere (op het voormalige Floriade 
terrein). 
 

 De voorzitter spreekt de jaarrede uit. Deze is als bijlage (zie bijlage 1) opgenomen in dit verslag.  
     Vervolgens neemt de voorzitter de jaarstukken op hoofdlijnen door met de aanwezige leden: 

 

1. Verslag ALV 2021 

2. Jaarverslag VBG 2verenigingsjaar 2022, incl 
financieel jaarverslag en akkoord door kascontrole 
waarmee het bestuur décharge is verleend voor het 
gevoerde financiële beleid over de periode 1 januari 
2021 tot en met 24 november 2022.  De voorzitter 
bedankt de 2 leden van het Broeckland College voor 
hun inzet als kascommissie. 

De jaarverslagen stonden ter inzage op de VBG-website ter inzage voor alle leden. Door een applaus 
van de aanwezige leden zijn de jaarstukken akkoord bevonden.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 



Bestuurslid Julia de Jong toont samen met bestuurssecretaris een geanonimiseerde samenvatting van 
de gegevens uit de ‘VBG belronde 2022’.  Nieuw lid in de regio Noord, ontwikkelingen die VBG-
scholen delen m.b.t. profiel Groen en/of andere profielen of keuzevakken.  

   
 

 

 

Praktijk gerichte programma’s 

Vijf groene vmbo-scholen in Nederland doen mee in de 
pilot van het praktijkgerichte programma Groen (PGP). 
Wat zijn hun eerste ervaringen? Het praktijkgerichte 
programma Groen is ontwikkeld als belangrijk onderdeel 
van de nieuwe leerweg binnen het vmbo. Ondanks dat 
inmiddels bekend is dat De nieuwe leerweg nog op zich 
laat wachten start de school met ervaring opdoen met 
PGP’s.  Een van de vijf pilotscholen is VBG-school CSG 
Liudger uit Drachten: 
 

 

Vandaag presenteert  Inga Ziengs namens haar school haar eerste ervaringen. Met PGP’s “zijn 
leerlingen beter voorbereid op hun keuze voor een vervolgopleiding en beroep”. Ze vertelt over de 
inzet van de werkgroep op haar school en toont 2 voorbeelden zoals deze op CSG Liudger zijn 
ontwikkeld in samenwerking met SLO. Ook haar collega’s Corrie en Wieger zijn aanwezig . 
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Tijdens een kopje koffie/thee is er voldoende tijd voor de leden om met elkaar (hernieuwd) kennis te 
maken en te spreken over ontwikkelingen op de eigen school en ervaringen te horen van anderen.  
 

Meteen na deze pauze staat het onderdeel ‘VBG-studiereis 2022’ op het programma. Bestuurslid 
Ronald van der Vlies toont enkele beelden van de studiereis en deelt met de aanwezige leden de 
opbrengsten van zo’n trip met vakgenoten.    
De studiereis stelt de leden van de VBG in staat gezamenlijk kennis te vergaren over actuele 
ontwikkelingen op gebied van (Groen) onderwijs met een accent in 2022 op ‘De transitie naar een 
duurzame samenleving’ en hoe de ‘Groene’ sector (en beroepsonderwijs in het bijzonder) daaraan 
bijdraagt?  
Meer specifiek gaat het om het kennismaken met manieren van aanpak, materialen, projecten, 
activiteiten, waarmee deelnemers hun eigen visie op het thema vanuit de school ontwikkelen en 
vormgeven.  
Het bestuur van de VBG denkt daarbij aan de volgende subdoelstellingen: 
•Leren van onderwijsontwikkelingen in de 
(groene) beroepskolom in Denemarken. 
Onderwerpen zijn bijvoorbeeld inhoud, 
organisatie, resultaten, ervaringen, plaats 
in het curriculum, borging, beoordeling, 
samenwerking met lokale/regionale 
partners (bedrijven, instellingen, 
overheden, organisatie). Het accent ligt 
daarbij op het thema van 2022.  
•Het leren van elkaar krijgt vanuit onze 
excursiegroep een accent in de vorm van 
korte presentaties, vragen, discussies en 
stellingen over bovenstaande 
onderwerpen. Eenieder is uitgenodigd 
voor een (gemeenschappelijke) bijdrage. 
Elk jaar bewijst deze opzet zijn waarde 
voor de deelnemers.  
•Leggen van (bilaterale) contacten met vergelijkbare scholen in Kopenhagen en omgeving voor 
toekomstige contacten (internationalisering), o.a. met Deense collega’s over mogelijke samenwerking 
en uitwisseling.  
•Kennisnemen van andere actuele ontwikkelingen in de groene sector in/om Kopenhagen. 
 

De op re gste  zijn opgetekend en verwerkt tot een ‘opbrengstenkaart’,  welke vandaag is 
uitgedeeld aan de aanwezige leden. Tevens is deze gedeeld met de niet aanwezige VBG-leden in een 

latere VBG-nieuwsbrief.  
 

 

Voor de jaarlijkse groepsfoto verplaatsen 
de leden zich naar buiten, in het zonnetje 
aan de voorzijde van het monumentale 
gebouw van de landschapsarchitecten Van 
Ginkel Groep te Veendendaal.  Bijna alle 
aanwezigen staan op de groepsfoto. 
 



 

Terug in het pand is er een keuzemoment.  
Alle aanwezigen kunnen een keuze maken uit 2 praktijkvoorbeelden. De  VBG-scholen Campus 013 
uit Tilburg en Pius X uit Bladel presenteren hun ontwikkelingen, projecten en tot stand koming van de 
ontwikkelde praktische opdrachten binnen hun school.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Campus 0 3: Jocelyn Janssen presenteert hun vergroende 
curriculum, uitgevoerd binnen profie  D&P. Jocelyn is gisteren 
verkozen tot duurzaamste docent van 2022 en vandaag 
spreekt hij voor VBG!  
Hij toont de aanzet en ontwikkeling van de aanleg van 
educatieve groene en duurzame  
buitenruimtes, lesmateriaal en projecten, met en door  
leerlingen. Met thema’s als gezonde voeding, duurzaamheid,  
natuur, klimaat en groene energie staan centraal!  

Uitgangspunt hierbij zijn de groen- en duurzaam gerelateerde kerndoelen van de verschillende  
schoolvakken/syllabussen om deze te waarborgen en te implementeren in hun onderwijs. 
 

 

Pius X Co  ege: Niels Willems presenteert 
een prachtige samenwerking in de regio 
onder de naam: ‘Dorpspark: de groene long’. 
 

In 2013-2014 nam de school deel aan een 
innovatieproject met 27 andere VBG-scholen 
(MIP). Dit werd een startpunt voor meerdere 
ontwikkelingen i.s.m. de gemeente Bladel, 
Vrienden van de kinderboerderij, stichting 
Groene Goud, basisscholen, bedrijven en 
omwonenden voor dit maatschappelijk 
stadspark met leslocatie dierverzorging. De school voert deze praktische lessen uit binnen profie  
Groe  en groene keuzevakken binnen andere profielen. 
 

De presentaties zijn per mail gedeeld met de leden. zijn opgezet en worden uitgevoerd in de 
lespraktijk. 
 



 

Een woord van dank en een blik op 2023:  
 

Tot slot bedankt bestuurslid Marcel Roebert meerdere personen voor hun inzet voor deze ALV. 
Zonder deze inzet kan een vereniging niet voortbestaan. Ook kijkt hij kort met de aanwezige leden 
naar onderwerpen die in 2024 op ons afkomen 

Hij noemt en bedankt persoonlijk : de vijf 
regiocoördinatoren voor hun bijdrage namens VBG 
aan de regionale uitvoeringen van Platform vmbo 
Groen, de hierboven beschreven gastsprekers van 
VBG-scholen, de host Van Ginkel en de 
bestuursleden voor de organisatie van vandaag.  
 

< Hij eindigt met het zeer hartelijk bedanken van de 
aanwezige leden vandaag voor hun komst en 
belangstelling! 
 

 

Tijdens een warme lunch was gelegenheid om met elkaar te eten, ideeën uit te wisselen en het 
groene netwerk te versterken. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

 

 

 

 

 

Dit verslag van deze VBG algemene ledenvergadering 2022 is opgemaakt door Susan Potiek, bestuurssecretaris, 
op 15 november 2023.  

  



Bij age                                  

                                   Door de voorzitter:  Jaarrede VBG 2022. 

Bij het opmaken van mijn jaarrede vroeg ik me af, terugblikkend op het afgelopen jaar, “waar moet ik 
beginnen”?  Corona, Stikstofdossier, energiecrisis, de nieuwe leerweg, de positie van profiel 
groen…..? 

In een jaarrede van mijn voorganger Cees de Jong schreef hij in 2016 het volgende: 

“We leven in een tijd waar veranderingen aan de orde van de dag zijn. We zouden kunnen 
zeggen: de onvoorspelbaarheid neemt toe. Behalve de gevolgen hiervan voor onze samenleving, 
merken we de effecten daarvan ook in ons onderwijs. (einde passage)” 

Nu, 6 jaar later zou dezelfde tekst in mijn jaarrede niet misstaan. Al is de aanleiding niet op alle 

gebieden hetzelfde, het gevoel is niet anders. In 2016 was er bijvoorbeeld geen sprake van Corona, 

was een pilot “de nieuwe leerweg” nog geen onderwerp van gesprek en stond de 
stikstofproblematiek een stuk lager op de agenda’s.  Nu is dat wel anders. De aandacht voor een 
duurzamere samenleving en de daaraan gekoppelde transitie van de groene sector heeft een vlucht 

genomen. Wie had in 2016 gedacht dat wij als VBG op 16 mei 2022 de Greendeal zouden 

ondertekenen waarin wij ons als gehele groene onderwijskolom samen met de overheid 

conformeren aan de noodzakelijk transitie van de groene sector vanuit de zorg voor milieu, 

biodiversiteit maar vooral in het belang de generaties na ons. 

De Greendeal hebben wij vertaald naar het thema voor onze studiereis en zijn samen op zoek gegaan 

naar kennis en inspiratie. Het bezoek aan Denemarken paste geheel in deze zoektocht. Op deze 

studiereis komen we later in het programma terug.  Maar zeker ook op de VBG scholen gebeuren er 

mooie dingen die passen bij de intenties van de Greendeal. We gaan daar vandaag voorbeelden van 

zien.  Wat dat betreft is het jammer dat deze initiatieven niet meer landelijke bekendheid krijgen. In 

dat kader wil ik jullie graag wijzen op onze website waar je informatie kunt vinden over de Groenpact 

impactprijs 2023. Een prijs die toegekend wordt aan bijzondere initiatieven op het gebied van 

duurzaamheid in de groene context. Afgelopen jaar waren er in de categorie VMBO groen vrijwel 

geen aanmelding  en dat doet geen recht aan de mooie initiatieven binnen onze VBG scholen. Het 

bestuur roept dan ook alle VBG scholen op, indien zij binnen dit thema een mooi initiatief hebben 

genomen, dit vooral aan te melden voor de impactprijs 2023. De uitreiking is overigens op 1 juni. 

Hiervoor genoemde heeft ons als bestuur ook aan het denken gezet over de inhoud van onze 

verenigingsactiviteiten.  “Je doet immers geen recht aan het thema “op weg naar een duurzamere 
samenleving” als je het maar binnen één of enkele activiteiten aandacht geeft. Het thema kent veel 

aspecten en hoe mooi zou het zijn als we het thema langer centraal stellen als jaarthema om er zo 

meer verdieping in te kunnen brengen? 

Vanuit deze gedachten hebben we nog eens goed gekeken naar onze activiteiten door het 

verenigingsjaar heen. Het lijkt ons een zinvolle stap om deze meer cyclisch te gaan benaderen en de 

activiteiten aan elkaar en aan het jaarthema te koppelen. Op de ALV zetten we dan in op het 

vaststellen van het jaarthema en de kennisdeling tussen de VBG scholen onderling.  We maken daar 

vandaag met 3 presentaties vanuit de VBG scholen al een start mee.  De landelijke studiedag van 

maart plaatsen we in het teken van externe expertise rondom dit jaarthema en natuurlijk ook de 

regio’s kunnen hun activiteiten in het teken van het jaarthema plaatsen. Tot slot staat ook de 
studiereis in het teken van het thema van dat jaar.  

Graag wil ik ook nog even de aandacht vestigen op het platform vmbo groen. We zijn in maart 2021 

gestart met het platform in samenwerking met de AOC scholen. Hiertoe is een convenant getekend 

met een looptijd van 2 jaar. Dat betekend concreet dat we rond maart 2023 een evaluatie gehad 

moeten hebben die bepalend zal zijn voor de inhoud van het nieuwe convenant. We zullen bij deze 



evaluatie zeker ook een beroep gaan doen op de regio coördinatoren om in hun regio de informatie 

op te halen. Later in het programma komen we nog terug op het platform vmbo groen. 

 

Ik begon mijn jaarrede met een passage uit die van 2016 en dacht, zou de afsluiting ook bij deze 

jaarrede passen? Cees schreef: 

Wij beseffen ons als bestuur eens te meer dat er grote inspanningen door de leden moeten worden 
geleverd om het groene onderwijs mogelijk te blijven maken. Het gaat daarbij om onze 
hoofddoelstelling om zoveel als mogelijk vmbo-leerlingen in contact te brengen met de groene 
sector. Wij wensen u daarbij buitengewoon veel succes. U kunt rekenen op het bestuur. (einde 
passage). 

De context is nu misschien veranderd maar de uitdagingen waar hier naar verwezen wordt, de 

hoofddoelstelling die hier verwoord is en de ondersteuning die het bestuur u daarbij van harte 

aanbiedt, zijn onveranderd.  Maar ik zou er wel nadrukkelijk aan willen toevoegen dat u niet alleen 

op het bestuur maar zeker ook op onze regiocoördinatoren kunt rekenen. 

Er gebeuren mooie dingen op de VBG scholen en we weten elkaar te vinden. Het delen van kennis en 

ervaring is voor de VBG leden de standaard en dit vanuit betrokkenheid met elkaar en de leerlingen 

en vanuit een laagdrempelige benadering. Dat maakt de VBG bijzonder en daar mogen we trots op 

zijn.  

Dank jullie allen!! 

Namens het bestuur van de VBG, 

Bert van Opstal, voorzitter. 

 


